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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 12. ledna 2023 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, doc. Trojovský (online), Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

doc.  Bogusch, doc. Musílek, dr. Cimler, Ing. Mourková, prof. Hubálovský, 

dr. Lipovský, dr. Myslivcová Fučíková, dr. Skarka 

Hosté: prof. Krejcar 

Omluveni: 

 

prof. Kuča, prof. Musílek, Mgr. Skoupilová 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (doc. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (dr. Myslivcová Fučíková) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana. Přivítal novou proděkanku dr. Myslivco-

vou Fučíkovu a novou PR referentku Lenku Mannovou.  

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Prověření stavu plánovaných oprav rozvodů chlazení na budově S – splněno. 

2. Příprava SP Fyzikálně technická měření a výpočetní technika – trvá. 

3. Trvají dva úkoly související se studentským hodnocením výuky (garanti SP mají napsat 

vyjádření ke studentskému hodnocení a odevzdat výsledné PDF e-mailem do 

31. 1. 2023 a předsedové rad studijních programů mají uskutečnit zasedání rad, kde 

toto studentské hodnocení výuky projednají, během února a odevzdat zápis nejpozději 

do 28. 2. 2023). 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Proběhly elektronické volby do AS UHK, PřF měla nízkou účast studentů, dr. Studnička 

sdělil, že důvodem mohl být souběh voleb, kdy měla vyhlášeny volby do AS i PřF, studenti 

byli zmatení.  

• Ze zákona máme povinnost pravidelně hodnotit studijní programy. Zvažuje se frekvence 

1 x za 5 let. K tomu dodal prof. Krejcar, že je nutno se nad jednotlivými programy zamyslet, 

a vytipovat vhodné termíny k hodnocení.  

• Studentské unie UHK chce ve dnech 22. - 25. června 2023 pořádat v Hradci Králové akti-

vitu pod názvem KEMP UHK, která je určena pro studenty UHK i absolventy. 
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• Proběhlo jednání se zástupkyní CIRI ve věci asistenčních a inovačních voucherů a možnosti 

další spolupráce.  

• V lednu začíná realizace projektu Smart akcelerátor+ Královéhradeckého kraje, v rámci 

kterého budou probíhat vzdělávací akce v oblastech cirkulární ekonomika, dekarbonizace 

včetně možných řešení pro zhodnocení a dosažení uhlíkové neutrality. 

• Dr. Strobach podal informace k PPSŘ za rok 2022, fakulty byly vyzvány k doplnění stručné 

části Přínosu opatření, dr. Myslivcová Fučíková sdělila, že PřF má vše v pořádku.  

• V lednu proběhnou další dva workshopy na téma sexuálního obtěžování, šikany a násilí na 

akademické půdě. 

• Na budově E bude zahájena stavební úprava prostor pro pracoviště laboratoří CETA.  

• UHK sleduje indikátory, abychom se udrželi v Greenmetric rankingu i v příštích letech.  

• Mgr. Vetterlová upozornila na účinnost nové vyhlášky č. 452/2022 Sb., která novelizuje 

současnou vyhlášku týkající se periodické pracovně lékařské prohlídky.  Děkani i pan rek-

tor se dohodli, že netrvají na provádění periodických prohlídek zaměstnanců u pracovníků 

1. kategorie.  

• GA ČR – bylo podáno 36 projektů, v soutěži UHK uspělo s 5 standardními projekty, 3 pro-

jekty získala FF, 1 projekt PřF a 1 projekt PdF.  

• Aktuální trend poskytovatelů – je podpora otevřeného přístupu k datům a jejich opako-

vaného použití v podobě uskladněných dat. Aktuálně se řeší s proděkany pro tvůrčí 

činnost. 

• Byla vyhlášena veřejná soutěž v programu INTER EXCELENCE II, pod programem INTER-

COST – LUC 23, poskytovatele MŠMT. Záměrem je výběr výzkumných projektů, které jsme 

již řešili, termín podávání projektů je do 6. února. 

• V lednu bude finalizovaná žádost do výzvy pro evropské univerzitní aliance, novým ná-

zvem je EURESTRA – European Universities for Responsible Transition.  

• UHK obdržela společně s Univerzitou Štětín a Univerzitou Bayreuth společný projekt 

v rámci Visegrádských fondů. 

• Uchazečka o studium, která studuje 4leté bakalářské studium ve Francii, by se ráda k nám 

přihlásila na doktorské studium. Mgr. Vetterlová sdělila, že k doktorskému studiu musí 

mít uchazeč titul Mgr.  

• Děkanům a tajemnicím fakult byl rozeslán rozpis spoluúčasti na rekonstrukci FF, děkani 

nesouhlasí souhlasit, dle jejich názorů je chybně započítána spoluúčast rektorátu. 

• V důsledku navýšení cen kolejného podávají studenti výpovědi z ubytování na Palacho-

vých kolejích, ubytovací kapacity tak bude možno využít pro přijíždějící zahraniční 

studenty.  

• Projednávalo se navýšení mezd rektorátních pracovníků, možností je zvýšit osobní ohod-

nocení o 1000 Kč nebo navýšit tarify o 5 %. Děkani souhlasí s navýšením tarifů o 5 %.  Tarify 

jsou součástí Vnitřního mzdového předpisu, který musí schválit AS UHK a také MŠMT. 

• Pan rektor na dotaz prof. Hynka, zda dojde k navýšení počtu pracovníků rektorátu sdělil, 

že o této možnosti neuvažuje.  

• Mgr. Došková sdělila, že dne 4. dubna proběhne univerzitní Derby. 
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Doc. Kříž 

• Zúčastnil se Asociace děkanů přírodovědeckých fakult v Praze, příští zasedání je pláno-

váno na začátek června do Olomouce. 

• Apeloval, aby akademičtí pracovníci pečlivě zvažovali publikaci svých výsledků a další spo-

lupráci s vydavateli včetně psaní recenzí. Na UHK evidujeme v minulé roce pokles počtu 

publikací v nakladatelství MDPI, pokles je největší mezi podobnými univerzitami. 

Prof. Krejcar sdělil, že je třeba zvážit, jak s tímto nakládat. V lepších časopisech trvá zve-

řejnění dlouhou dobu, v MDPI je lhůta kratší. Ze zkušenosti ví, že za poslední cca rok 

prochází v MDPI daleko méně článků než dříve. Doc. Bogusch sdělil, že v MDPI nevychází 

jen špatné, ale i velice dobré články, záleží na odborných recenzentech, které je občas 

problematické sehnat. 

• Upozornil na neetické jednání, kdy se vědci nechávají připisovat k článku, na kterém ne-

spolupracovali, dodal, že některá nakladatelství mají svá pravidla, kdo může být 

spoluautorem článku. 

• Doktorandům by se mělo vyplácet 1,2 násobku minimální mzdy, toto se nebude týkat sou-

časných doktorandů. Zřejmě bude nutno snížit počet nových doktorandů.  

• Náměstkyně ministra Wildová ubezpečila, že rušení specifických výzkumů není v plánu.  

• Uvažuje se o změně rozpočtování vysokých škol – bližší informace zatím nejsou známy. 

Změna by byla reálná, pokud by bylo více finančních prostředků na financování VŠ.  

• Děkan Přírodovědecké fakulty Ostravské univerzity doc. Hradecký sdělil, že by mělo mi-

nisterstvo více podporovat regionální univerzity. 

• Oborové kapacity pro RVVI – přírodovědné fakulty obávají, jak tyto kapacity ovlivní hod-

nocení univerzit. Na většině univerzit se nejvíce vědců věnuje pedagogice.  

• Připravuje se kodex školitele doktorandů – na PřF máme ve strategickém záměru něco 

podobného. 

• Školit doktorandy mohou docenti a profesoři, avšak i pracovník z akademie věd má bo-

haté zkušenosti k tomu, aby mohl doktorandy vést, pak by neměl být problém, aby byli 

VR schváleni. Prof.  Krejcar sdělil, že se toto řešilo s proděkany pro vědu, ani jedna fakulta 

nic takového nemá, rektorát zvažuje řešit mechanismem proškolování školitelů. Je důle-

žité se zaměřit na jmenování školitelů, zda jsou kompetentní vést doktoranda k vědecké 

práci.  

• Otevřel otázku odchodu do důchodu, kdy akademický pracovník nemá soudnost sám ode-

jít. Je nutno každý rok provádět hodnocení akademických pracovníků. 

• Učitelství jako profesní studijní program – aby byly učitelské programy akreditovatelné, je 

vhodné název „praxe“ nahradit třeba názvem „praktická výuka“. Převádět učitelské pro-

gramy z akademicky zaměřených do profesně zaměřených má smysl v případě, že bude 

ministerstvo více podporovat profesně zaměřené studijní programy. Do doktorského stu-

dia se také může hlásit i student profesně zaměřeného studia. 

 

K bodu 2) - Informace z oblasti tvůrčí činnost – doc. Trojovský 

• Publikování v MDPI. Promítl přehledovou tabulku vývoje počtu článků v MDPI ve WOS 

v letech 2018 až 2022 (celá ČR, UHK a univerzity v ČR, které zahrnují PřF), která ukazovala, 

že počet článků publikovaných autory z ČR v roce 2022 výrazně klesl, ale pokles na UHK je 

ještě mnohem významnější.  K tématu proběhla rozsáhlá diskuse.  
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• Vyhodnocení „Soutěže o ceny děkana 2023” bude vyhlášeno formou rozhodnutí děkana, 

podáno bylo celkem 51 přihlášek, z toho 38 v kategorii vědecká publikace v odborném 

časopise s IF, 3 v kategorii patenty a aplikované výsledky, 10 v kategorii vědecký grant ná-

rodní i mezinárodní, přihláška do kategorie zahraniční monografie podána nebyla.  

• SV za rok 2022 je uzavřen, všichni řešitelé odevzdali kompletní zprávy a připravují se re-

cenzní posudky (pokud by byl nějaký problém, pak budou osloveni vedoucí kateder 

k dodatečnému výběru recenzentů).   

• Formou rozhodnutí děkana byla vyhlášena grantová soutěž na projekty SV na rok 2023, 

termín pro podávání projektů je do 10. února 2023 do 11 h. Dodal, že v případě, že by 

MŠMT projekty Specifického výzkumu v následujících letech zrušilo, pak by nákladově byly 

spojeny s financemi na DKRVO, což by zřejmě mohlo vést k poklesu těchto finančních pro-

středků pro UHK. K tomu dodal prof. Krejcar, že toto nelze odhadnout, ale že rozpočet 

DKRVO se snižuje, tedy pravděpodobně ano. Dodal, že se taktéž domnívá, že kritéria pro 

dělení SV mezi univerzity jsou pro UHK výhodnější než kritéria pro dělení DKRVO. 

• V závěru roku 2022 byly vyhlášeny výsledky Grantové soutěže na projekty excelence PřF 

na roky 2023-2024, celkově je takto letos financováno 9 projektů. 

• Dnes odpoledne je plánována schůzka proděkanů a prorektora VaV, na které se kromě 

jiného bude řešit „Oborové portfolio UHK”, které UHK vypravovala a odevzdala v listo-

padu. RVVI vytvořila analýzu odevzdaných portfolii všech univerzit ČR na základě korelace 

s odeslanými výsledky v M1 resp. „množství vědců dané univerzity v daném oboru FORD”, 

tedy je nutno rozhodnout, zda budeme portfolio upravovat.   

 

 K bodu 3) - Informace z oblasti zahraničí – prof. Musílek 

• Mezinárodní kreditová mobilita – do 15. 1. je nutno poslat materiály, Ukrajina – KMA s FF 

– pracuje dr. Vízek, v regionu Japonsko a Korea koordinuje FIM. 

• Letní škola se plánuje v podobném modelu jako v roce 2022. Nově budou studenti přispí-

vat drobným příspěvkem na organizaci letní školy, v minulosti jsme dotovali relativně 

vysokou částkou, a pak ze 120 přihlášených přijelo pouze 42 zájemců. 

• Na LS je na studijní pobyt přihlášeno 8 zahraničních studentů, z toho 4 jsou z Ukrajiny 

v rámci MKM.  

 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – doc. Musílek 

• Je nutno sjednotit zápisy protokolu ze SZZ, vše se na katedrách bude psát hned do STAGu, 

poté se teprve vytiskne a podepíše.  Týká se KFY a KKY, pro KBI je na zvážení. Katedry si 

stanové zapisovatele, ten se pak dohodne se SO. Pokud jsou SP pod PdF, je nutno se do-

mluvit s PdF. Zapisovatel protokoly vygeneruje do *.pdf, zpravidla poté referentky 

kateder protokol ze SZZ vytisknou a nechají podepsat.   V případě nemoci zapisovatele je 

nutno vybrat náhradníka, kontaktovat SO, aby mu umožnili potřebné přístupy.  

• DOD – probíhá 13.1 a 4.2., vedoucí kateder se dohodli na zkrácení prezentací v katedrál-

ních místnostech do 14 h, poté již zájemci nechodí.  Pořadí kateder bylo změněno na 

základě požadavku KMA. 

• Pro zájemce z Ukrajiny nenabízíme SP Biologie a ekologie v ČJ, Biologie se zaměřením na 

vzdělávání v ČJ a to z důvodů, že je problematické testy převést do ukrajinského jazyka, 

ostatní nabízíme, kromě BFT v CJ a v AJ, kterým končí akreditace. 
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• Na RVH je předána akreditace SP Chemie ve všech specializacích, prezentovat na RVH 

bude doc. Lísa. 

• Připravuje se akreditace bakalářského SP Fyzika se specializacemi v ČJ, bude nutno připra-

vit také navazující magisterský SP. Připravuje se také Bc. SP Ošetřovatelství se zaměřením 

na chemii – biochemii pro ošetřovatelství, biofyziku, je nutno vytipovat vyučující pro ně-

které předměty. Požádal VK o součinnost s přípravou předmětů.  Na tento obor máme 

přislíbenou dotaci od Královéhradeckého kraje.  

• Doc. Musílek sdělil, že pro garanty SP a vedoucí kateder trvá úkol napsat vyjádření ke stu-

dentskému hodnocení do STAGu. Dr. Lipovský upozornil, že se nově objevila otevřená 

otázka „K předmětu mám tyto podněty a komentáře:”, není však možné, aby jako vyuču-

jící předmětu odpověděl na konkrétní komentář v ní obsažený. Doc. Musílek uvedl, že na 

neanonymní komentáře máme povinnost odpovědět, na anonymní budeme odpovídat, 

pokud jsou smysluplné. Lze vyřešit přes RVH a AS, aby se to studenti dozvěděli. Odpověď 

na „podněty a komentáře” k předmětu není možná jednotlivě pro jednotlivé studenty, ale 

je možné na ně odpovědět souhrnným vyjádřením vyučujícího předmětu, např. tak, že 

všechny připomínky studentů (kterých nebude mnoho) vyučující zkopíruje do svého vy-

jádření a na každou z nich stručně odpoví - to IS STAG umožňuje. 

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – dr. Myslivcová Fučíková 

• Poprosila VK ohledně výstupu plánu strategického záměru za loňský rok o zaslání poža-

davků, které zasílala VK na email, jedná se o seznam předmětů a seznam odborníků 

z praxe. 

• Předala informaci od dr. Strobacha, kdy je nutno upravit požadavky kateder ve výzvě „PhD 

infrastruktura“, příslušný dokument zaslala VK ke zpracování, doplnění. Poté podala po-

drobné informace k jednotlivých problematickým položkám. K tomu M. Svoboda – že 

ještě prověří Ing. Sedláček podrobnosti a ozve se. K tomu proběhla diskuse. Dr. Mysliv-

cová Fučíková sdělila, až bude mít všechny podklady, sejde se s Michalem Svobodou a 

udělají závěrečnou verzi.  Podklady jednotlivých kateder je nutno zaslat do 23. 1., aby byl 

prostor na zpracování – viz úkol. Při tvorbě požadavků je třeba zvážit nutnost jednotlivých 

položek, aby bylo možno odůvodnit jejich potřebnost, ohledně přístrojů nemůžeme poža-

dovat servis stávajících přístrojů ani jiné provozní požadavky – zvážit nákup takových 

přístrojů, které do budoucna vyžadují vyšší prostředky na servis a údržbu. Požadavky na 

stavební úpravy mají tři katedry – fyzika, chemie a biologie. Úpravy na katedře chemie 

jsou plánované na 3 mil. Kč, je nutno vše dobře rozmyslet a nutno komunikovat s inves-

tičním oddělením.  

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• Doplatek spoluúčasti PřF na rekonstrukci budovy FF je ve výši 1 mil. Kč místo původních 

1,5 mil. Kč z důvodu, že pan kvestor původní rozpis doplatku snížil o náklady hrazené rek-

torátem z IP. Tyto náklady budou hrazeny z FRIMu PřF.  

• Bufet na OSV nebude v provozu do vyjasnění celé situace, řeší právníci UHK.  

• Proběhla schůzka tajemnic s panem kvestorem ohledně navýšení tarifů s výsledkem, že 

10 % je pro některé součásti (PřF, PdF) nemožné. U PřF, včetně spoluúčasti na R, by se 

jednalo o téměř 5 mil. Kč. Bude se tedy rozhodovat mezi 5 - 7,5 %. 

• Zvýšení kolejného o 7 % z důvodu navýšení nákladů na energie. 
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• Reporty z MISu budou na intranetu k nahlédnutí zaměstnancům UHK. 

• Byla uzavřena nová kolektivní smlouva pro roky 2023 – 2025, k dispozici na webu UHK. 

• Poslední žádosti na přeúčtování za rok 2022 přijímá rektorát nejpozději do 20. ledna, re-

ferentky informovány. 

• Výpočet dělení úroků UHK pro rok 2023 beze změn. 

• V evidenci práce je pro THP nově možnost požádat nadřízeného o HO, bude k tomu ještě 

vydán rektorátem výnos.  

• Stav oprav na katedře chemie – v druhém lednovém týdnu by měla přijít subdodavatelská 

firma k vyměření spotřeby materiálu na opravy. 

• Náklady na budovy do 31. 8. 2022 byly tajemnicemi schváleny, od 1. 9. 2022 do konce 

roku ještě nejsou kvestorem vyčísleny. 

 

K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Finišuje příprava tří projektů v rámci výzvy OP JAK Špičkový výzkum, termín podání je do 

16. ledna, na starost má Ing. Doležalová, veškeré dokumenty byly podepsané a odeslané. 

• Minulý týden proběhlo v Radě pro komercializaci projednání záměru komercializovat vý-

sledky dílčího projektu GAMA1 „Health React”, zatím nemáme zpětnou vazbu, k tomu 

sdělil prof. Krejcar, že konzultoval s Ing. Jirouskovou další postup, k zápisu se bude ještě 

vyjadřovat Mgr. Vetterlová. 

 

K bodu 8) – Různé 

• Dr. Studnička sdělil, že se rozmáhá nešvar studentů, kdy odevzdávají závěrečné práce po 

termínu, s čím jsou nemalé problémy. Vedoucí práce a oponenti pak mají málo času na 

přečtení práce a vypracování posudku tak, aby byl dodržen termín, kdy musí student mít 

posudek před obhajobou.  

• Ing. Mourková sdělila, že se již vyplňuje výroční zpráva, VK zašle tabulky a poprosila je o 

doplnění.  

• Dr. Lipovský sdělil, že ve středu 11. 1. 2023 proběhla schůzka členů AS UHK s panem kves-

torem, který informoval o průběhu tvorby rozpočtu. Dr. Lipovský se domnívá, že není 

správné, když se fixní část počítá procenty z roku 2016, podle jeho názoru by se měla dělit 

podle KEN a počtů studentů aktuálních. Pan kvestor na této schůzce sdělil, že fixní část 

není dělena mezi fakulty podle poměru koeficientů A + K z roku 2016, ale jen podle koefi-

cientu A.  

• Dr. Myslivcová Fučíková upozornila, že průzkum trhu musí mít vždy tři nabídky.  

• L. Mannová sdělila, že na pravidelné páteční schůzce PR byla sdělena informace, že MŠMT 

má projekt „Pojď učit”, mohl by to být zajímavý zdroj financování, požádala projektové 

oddělení, aby se podívalo, zda je pro nás zajímavé.  

 

Úkoly:   

 
 

1. Napsat vyjádření ke studentskému hodnocení  

Kdo:   garanti studijních programů, vedoucí kateder 

Termín:  31. 1. 2023 

Kam:   do IS STAG 
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2. Uskutečnit zasedání rad studijních programů PřF a odevzdat zápis   

Kdo:   předsedové rad studijních programů 

Termín:  28. 2. 2023 

Komu:   zápis odevzdat e-mailem předsedovi AS PřF, proděkanovi  

   pro vzdělávání a vnitřní vztahy a vedoucímu příslušné katedry 

 

3. Zaslat podklady k OP JAK PhD Infra 

Kdo:   vedoucí kateder  

Termín:  23. 1. 2023 

Komu:   dr. Myslivcové Fučíkové 

 

 
 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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